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v МРМ v Sloveniji smo 
v prvih devetih mesecih 
prodali 256.000 parov obu
tve. To j e  15% manj kot 
smo planirali in tudi pro
dali lansko leto. Padec j e  
predvsem na dokupljeni 
obutvi. Letos smo jo pro
dali 106.000 parov, lani pa 
skoraj 192.000 parov. 

To j e  posledica bistveno 
zmanjšanega dokupa za
radi razpada jugoslovan
skega tržišča in previdno
sti pri uvozu obutve. 

Previdnost j e  bila nuj
na, ker nismo mogli vede
ti, kako se bo gibal tečaj, 
lahko bi prišlo do nenad
nih skokov in bi se  pono
vile neugodne izkušnje iz 
preteklih let. Z umiritvijo 
razmer računamo, da bo
mo uvoz zopet okrepili in 
dosegli parovno prodajo, 
kot smo jo včasih. Brez 
nabave blaga pa tudi ne 
bo prodaje. 

Alpinine obutve smo 
prodali 150.000 parov, lani 
113.000, torej 30% več, kar 
j e  nedvomno uspeh. 

Alpinina obutev dosega 
že skoraj 70% prodaje v 
MPM, kar j e  razveseljivo. 
Kljub temu, da se j e  do
mače tržišče zmanjšalo, 
j e  še  vedno pomembno, 

s a j  za delo s čevljem, ki 
ga  prodamo doma, iztrži
mo enkrat toliko, kot če 
ga  izvozimo, poleg tega pa 
dobimo še maržo v proda
jalni. O tem dejstvu žal 
premalo razmišljajo v 
razvoju, proizvodnji in pri 
trženju na domačem trgu. 

Grosistična prodaja j e  
tudi prodala manj kot la
ni, pri teh podatkih pa ve
l ja  upoštevati dejstvo, ki 
v poslovnem poročilu ni 
bilo poudarjeno, da so po
datki iz lanskega leta za 
Jugoslavijo, v letošnjem 
letu pa za Slovenijo. To 
velja tako za MPM kot 
grosistično prodajo. 
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V okviru izobraževalnega programa pripravništva je pri
pravnikom spregovoril tudi direktor Bojan Starman 

Prodaja na Hrvaškem 
se j e  v zadnjih mesecih iz
boljšala, podatki pa so za
radi vojne neprimerljivi. 

Največji problem MPM 
so zaloge, tako Alpinine 
obutve kot dokupa. Ker 
se  j e  mreža zmanjšala, j e  
bistveno bolj obremenje
na z raznimi viški proiz
vodnje, ki niso vedno naj
bolj prodajni, preko mre
že smo tudi sanirali zalo
ge, ki so ostale od Srbije, 
Bosne in Hrvaške. Cene 
dokupa pa so bile zaradi 
monopola domačih proiz
vajalcev previsoke. 

Že med letom smo imeli 
nekaj akcij za znižanje 
zalog, s katerimi bomo še 
nadaljevali letos in pri
hodnje leto. 

Konec septembra smo 
imeli poslovodsko konfe
renco, ki smo jo tokrat 
oblikovali malo drugače. 
Več j e  bilo izobraževanja. 
Organizirali smo preda
vanje o kvaliteti storitev, 
prodaje. Osvežili smo tudi 
znanje, ki j e  potrebno za-
prodajo pancerjev in te
kaške obutve. Še posebej pozorno pa-
j e  bila predstavljena trek
king obutev. Z modno in 
športno kolekcijo so bili 
poslovodje zadovoljni. 
Prav tako so bili zadovolj
ni s kolekcijo naši grosi-
stični kupci, ki so naročali 
blago za sezono pomlad— 
poletje. 

Konference kot sreča
n j a  poslovodij so vseka
kor koristne in potrebne 
in bodo obstajale še na
prej, potrebno jim bo le 
poiskati obliko, ki j e  pri
merna današnjim in pri
hodnjim razmeram. 

Predvsem bo poudarek 
na izobraževanju, sezna
njanju z novostmi, iska
nju predlogov za boljše 
delo in izmenjavi izku
šenj. 

Aleš DOLENC 

Ste kdaj  pomislili: le 
kako ga lomi naše vod
stvo? 

Prav gotovo ste, kaj
n e . . .  

K a j  zavraga pa nas to 
vodstvo tako malokrat 
posluša — »saj bi bilo (ra
zumljivo) vse takoj reše
n o «  Vsem se nam zdi ta
ko enostavno,..  

Pa ni  tako! 
Ko v nekem oddelku n i  

dela, n e  pomislimo, da  
n a m  je  morda kupec po
stavil nemogoče pogoje 
(roke); ali j e  partner 
obljubil  material, pa ga n i  
dostavil; ali da se je  po
slovnež, k i  ima neomeje
n e  tržne možnosti, v zad
n jem hipu premis l i l . . .  

In v takih primerih j e  
treba mrzlično reševati, 
kar se da rešiti, v nekaj  
dneh ali v nekaj  urah. 

Ob tem pa misliti n a  
vse; n a  to, da  bodo prave 
artikle lahko delali i n  
izdelali pravi l judje; po
misliti, kako pripraviti to 
proizvodnjo, saj  lahko za 
večino strokovnih služb 
predstavlja določeno pre
senečenje. Potem pa še 
vse to organizirati — in 
upati, da bo proizvodnja 
rentabilna, pa še, da  bodo 
delavci kolikor toliko za
služili. Do kakšnih blo
kad bi lahko pri tem pri
hajalo v podjetju (k sreči 
zaenkrat ne). Vse to je  
treba premostiti. . 

Ce pa hočemo biti po
šteni, pa n a m  vsem (tudi 
strokovnim službam i n  
vodilnim) večkrat manjka 
smisla in znanja za stra
teško načrtovanje, k i  bi 
take razmere morda vsa j  
deloma preprečevalo (oz. 
predvidevalo). V vsakem 
primeru pa orez vzajem
nega razumevanja n e  gre. 

Nejko PODOBNIK 
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Prostovoljno zdravstveno zavarovanje 
Po Novem le tu  s e  b o m o  

t u d i  pri  n a s  srečali  s prosto
v o l j n i m  zdravstven im zava
r o v a n j e m ,  Iti g a  p o z n a j o  
d r u g o d  v svetu.  Po stari 
zdravstveni  zaltonodaji  s m o  
v s i  zavarovanci  i m e l i  pravi
c o  d o  v s e h  zdravstvenih  sto
ritev, s tem, d a  j e  b i lo  treba 
z a  nekatere  plačati  partici
paci jo.  Po n o v e m  p a  b o m o  
mora l i  o d  1. 1. 1993 d a l j e  z a  
v e č i n o  zdravstvenih  us lug,  
zdravi l,  ortopedskih  i n  d r u 
g i h  zdravstvenih  pr ipomoč
k o v  doplačevati  o d  1—55% 
polne cene,  če  s e  seveda  n e  
b o m o  dodatno  zavarovali .  

1. POPOLNO ZDRAVSTVENO 
ZAVAROVANJE 
letna premija 12.000 SIT 
Zavarovalne osebe, ki bodo 

sklenile zavarovalno pogodbo po 
tem paketu, bodo lahko koristile 
zdravstvene storitve, ki so vklju
čene v obvezno zavarovanje (na
štete so v 23. členu Zakona o 
zdravstvenem zavarovanju) 
BREZ DOPLAČIL, če so te stori
tve opravljene po predpisanem 
postopku in standardu. 

2. ZDRAVSTVENA VARNOST 
- CELOTA 
letna premija 10.800 SIT 
Če se bomo zavarovali za ta 

paket zavarovanj, bomo morali 
za zdravila na recept (s poziti-

v o d d e l k u  br izgane  o b u t v e  s o  letos izdelal i  v e l i k e  kol ič ine  
o b u t v e  

KATERE ZDRAVSTVENE 
STORITVE BODO PO NOVI 
ZAKONODAJI 
BREZPLAČNE ZA VSE 
ZAVAROVANCE? 

— zdravljenje poškodb na 
delu in poklicnih bolezni 

— zdravljenje, odkrivanje 
in preprečevanje sladkorne 
bolezni, raka, multiplesklero-
ze, živčnomišičnih bolezni, 
tetra in paraplegije, dušev
nih bolezni, luskavice, nale
zljivih bolezni, hemofilije in 
cerebralne paralize 

— zdravljenje in rehabili
tacija otrok, učencev ter štu-
dentev 

— zdravstveno varstvo že
na v zvezi z nosečnostjo in 
porodom 

— nujna medicinska po
moč in zdravljenje na domu 
ter v socialnih zavodih 

— zdravljenje in rehabili
tacije vojaških in civilnih in
validov. 

e. ZOBOZDRAVSTVO 
letna premija 2.400 SIT 
Obsega zavarovanje v polni 

ceni za vse zobozdravstvene sto
ritve, tako zdravljenje kot prote-
tiko. 
7. ZOBOZDRAVSTVO -

ZDRAVLJENJE 
letna premija 600 SIT 
Ta paket zavarovancem zago

tavlja samo brezplačno zdravlje
nje  zob. 
8. ZOBOZDRAVSTVO -

PROTETIKA 
letna premija 3.600 SIT 
S tem paketom je  zagotovlje

na samo brezplačna zobna pro-
tetika, v kolikor j e  v okviru stan
dardov. 
9. ZDRAVILA 

letna premija 1.200 SIT 
Zavarovanje za ta paket obse

ga doplačila k polni ceni zdravil 
iz pozitivne in vmesne liste. 

10. NADSTANDARD 
letna premija 9.600 SIT 

Zavarovanje iz tega naslova 
zagotavlja večji obseg pravic, 
kot jih nudi obvezno zavarova
nje: 

— bivanje v enoposteljni sobi 
— sobi s telefonom ali TV 
— možnost bivanja skupaj s 

svojcem v isti sobi v zdravilišču 
— dodatna medicinska nega, 

postrežba in prehrana v zdrav
stvenih ustanovah 

— zdravstveni pripomočki iz 
boljših in dražjih materialov kot 
so standardni (npr. invalidski 
voziček s posebnimi lažjimi gu
mami, zobna protetika, pri kate
ri j e  bilo uporabljeno zlato oz. 
porcelan) 

— zdravila z negativne liste. 
Pri pokrivanju nadstandard-

nih storitev je treba upoštevati 
limit izplačila za posamezno sto
ritev, ki j e  170% vrednosti polne 
cene standardne storitve. 
11. ODDIH - A 

letna premija 28.000 SIT 
12. ODDIH — B 

letna premija 12.000 SIT 
Pri zavarovanju po obeh pake

tih si zavarovanci omogočimo 10 
dni medicinsko programiranega 
oddiha v zdravilišču vsaki dve 
leti. 

Če si želimo zagotoviti oddih 
vsako leto, lahko dosežemo s 
plačilom dvojne premije. Isto ve
lja za firmo, če želi vsako ali 
vsako drugo leto omogočiti do
ločenemu številu zaposlenih 
10-dnevni oddih v zdravilišču. 
Za to zavarovanje firma ne pla
čuje zavarovalnih premij po poi
menskem seznamu. 

Pri zavarovanju paketa OD
DIH — A je  zagotovljeno 170% 
cene nadstandardnih storitev, 
pri paketu ODDIH — B pa 120% 
cene nadstandardnih stroškov 
(to dosežemo z izbiro bivalnih 
pogojev v zdraviliščih). 

Zavod za zdravstveno zavaro
vanje ponuja naslednje pakete 
zavarovanj: 

vne in vmesne liste) ter za zobo
zdravstvene storitve doplačeva
ti, ostalo pa bomo imeli zastonj. 

3. ZDRAVSTVENA VARNOST 
- KURATIVA 
letna premija 2.400 SIT 
Zavarovanje ne vključuje za

varovanja za razlike v ceni za 
ortopedske, slušne, očesne in 
druge zdravstvene pripomočke, 
kot tudi ne doplačil za zdravili
ško zdravljenje (če ni nadaljeva
nje bolnišničnega) ter doplačil 
za zdravljenje poškodb izven de
la. 
4. VELIKO TVEGANJE 

letna premija 4.200 SIT 
Paket obsega zavarovanje za 

razliko do polne vrednosti pri 
najzahtevnejših zdravstvenih 
posegih (drage operacije, dragi 
diagnostični postopki, dolgotraj
no zdravljenje), ne zajema do
plačil za zdravljenje poškodb iz
ven dela. 

5. POŠKODBA 
letna premija 3.000 SIT 
Zavarovanje po tem paketu 

zajema poleg zavarovanj za veli
ka tveganja še zavarovanje za 
doplačila zdravljenja poškodb 
izven dela. 

"nam < 
Organizacija: 

Jasen namen, čas, nosilci in sredstva so nujni, če 
hočemo delo dobro organizirati. 

Organizacija: 
Če vas zamika, da bi ukrepali namesto organiza

torjev, pomislite vsaj na dejstvo, da ima le-ta več 
informacij. 

Kadri: 
Ko organiziramo uvajanje mladih v pravo prakso, 

ponavadi pravimo: važno je, da spozna, kaj se pravi 
delati. 

Kadri: 
Ob tem, ko ljudem približujemo delo, načrte in pro

bleme, pozabljamo na »ocvirke«: ljudi moramo vključi
ti tudi v razgovore s tujci, jih usmerjati na sejme in v 
koristne projekte. 

Denar: 
Včasih je koristno, da pomislimo, v kakšnih valu

tah bomo sklepali pogodbe. 

Denar: 
Če radi poslušamo šum denarja, ne smemo pozabiti 

ne na ropot strojev, ne na pravo glasbo ob kosilu s po
slovnim partnerjem. Uredništvo 
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Pot v Evropo j e  ozka i n  trnova 
v o b r a t u  v G o r e n j i  v a s i  s e  z a v e d a j o ,  d a  b o  t r e b a  v u s p e h  

v l o ž i t i  š e  v e č  
N o v i c e  i z  n a š i h  o b r a t o v  n i s o  t a k o  p o g o s t e  k o t  i z  d r u g i h  

n a š i h  p r o i z v o d n i h  o d d e l k o v ,  z a t o  s e  e n k r a t  a l i  d v a k r a t  l e t n o  
z Br ig i to  z a p e l j e v a  t ja ,  d a  i z v e v a ,  k a j  s e  p r a v z a p r a v  d o g a j a ,  s 
č i m  s e  u k v a r j a j o  i n  k a k š n e  n a č r t e  i m a j o .  

Š i v a l n i c a  v G o r e n j i  v a s i  

13. NEGA 
letna premija 20.000 SIT 

Z zavarovanjem za ta  paket si 
bomo pridobili pravico do NE
MEDICINSKE NEGE na domu 
kot: 

— zagotavljanje osebne nege 
— nujno čiščenje bivalnih 

prostorov 
— priprava enostavnih toplih 

obrokov in napitkov 

»Vse leto izdelujemo zgornje 
dele za moško obutev,« j e  pripo
vedoval vodja obrata Vinko Bo
gataj .  

»Moških izdelamo običajno 
okrog 700 parov dnevno, ostalo 
pa j e  obutev od ženskih modnih 
do škornjev . . .  Tudi trenutno iz
delujemo zgornje dele za moške 
čevlje (večinoma za Effegi), 
škornje za KOTO (za izvoz v ne
kdanjo Sovjetsko zvezo). Število 
parov po artiklu j e  zelo različno. 
Dobro občutimo, da s e  j e  treba 
prilagajati tržišču, s a j  so roki 
vedno kratki. Z veliko truda ne
kako uspevamo in bomo š e  na
prej, pod pogojem, da bo vsak 
na svojem mestu 99% uspešen. 
Nikdar ne smemo misliti, da 
smo naredili dovolj ali celo pre
več . . .  

_ Tudi z organizacijo n e  smemo 
biti zadovoljni. Napake vseh se 
potem odražajo v oddelkih, k jer  
se  moramo vsak dan  sproti pri

lagajati. Potrebne so pogoste 
premestitve. Tega j e  vedno več. 
Zavedamo se, da  j e  pot v Evropo 
ozka in  trnova, le tisti, ki  j o  bo 
prehodil, bo uspel. 

Na drugi strani se bomo mora
li otresti naših samoupravljal-
skih razvad in s e  prilagoditi ev
ropskim standardom vedenja. 
Naše mišljenje s e  bo moralo v 
prihodnjih letih temeljito spre
meniti. Našo bodočnost tako vi
dim v kvalitetnem delu, kakovo
sti in doslednosti. Pri tem včasih 
mislim, da preveč gledamo na
z a j  in premalo naprej. Kljub 
vsemu sem optimist, š e  posebno, 
ker smo se v naši panogi vedno 
morali opirati le na lastne sile, 
kar nas j e  tudi bolj usposobilo. 

Kar zadeva razvoj v Gorenji 
vasi, zaenkrat ne predvidevam 
bistvenih sprememb. Videli pa 
bomo, k a j  bo prinesla prihod
nost,« j e  š e  menil Vinko Boga-

N. P. 

KOLIKO IN ZA K A T E R E  
STORITVE B O  
POTREBNO 
DOPLAČEVATI? 

— 1 % od polne c e n e  p r i  
s t rokovno  n a j b o l j  zahtev
n i h  z d r a v s t v e n i h  storit
v a h  in  z d r a v l j e n j e  v tu j i
ni,  

— 5 %  od polne c e n e  p r i  
s tor i tvah  z d r a v l j e n j a  bo
lezni  v special ist ični  am
bulanti,  z d r a v l j e n j e  v bol
nici ali zdravi l išču,  (če j e  
n a d a l j e v a n j e  bolnišnične
g a  z d r a v l j e n j a )  t e r  z a  or
topedske,  s l u š n e  in  d r u g e  
tehnične  pripomočke,  

— 15% od polne  cene  z a  
s tor i tve  z d r a v l j e n j e  bole
zni  v osnovni  z d r a v s t v e n i  
d e j a v n o s t i  t e r  z d r a v l j e n j e  
z o b  

— 2 0 %  od polne  c e n e  
p r i  s tor i tvah  z d r a v l j e n j a  
p o š k o d b  izven d e l a  i n  z a  
zdrav i la  s pozit ivne liste, 

— 40 % od polne  c e n e  z a  
prevoze,  k i  n i so  n u j n i  in  
z a  zdrav i l i ško  zdrav l je
n j e ,  k i  n i  n a d a l j e v a n j e  
bolnišničnega  zdrav l je
n j a ,  

— 50 % od polne  c e n e  z a  
z d r a v i l a  z v m e s n e  l i s te  i n  
z a  očala  

— 5 5 %  od polne  c e n e  z a  
v s o  zobno protet iko.  

— manjši nujni nakupi 
— pomoč pri hranjenju in dru

gih fizioloških potrebah. 
OPOMBA; Če bo zavarovanec 

po tem paketu želel, da s e  mu bo 
v času bolezni omogočila upora
ba mobilnega telefona, bo ta pa
ket  dražji za 4.000 SIT. 

15. VKLJUČITEV V OBVEZNO 
ZAVAROVANJE 
letna premija 64.000 SIT 
(CELOTA) 

Zavarovalni zavod j e  predvi
del vključevanje v obvezno 
zdravstveno zavarovanje tudi za 
osebe, ki te pravice nimajo. 

Prostovoljno zdravstveno za
varovanje bo možno skleniti na 
Območni enoti Zavoda za zdrav
stveno zavarovanje v Škof j i Lo
ki, k je r  ima podjetje sklenjeno 
obvezno zdravstveno zavarova
n j e  (prispevna stopnja) ali pa tu
di pri drugih zavarovalnicah. 

Če s e  želimo izogniti doplači
lom za zdravstvene usluge po 
novem letu, j e  nujno, da s e  do
datno zdravstveno zavarujemo 
do konca tega leta. 

Da b i  izkoristili popust n a  
skupinsko zavarovanje, se bomo 
zaposleni v Alpini  zavarovali po  
skupni  polici in  to za paket PO
POLNO ZDRAVSTVENO VAR
STVO. Zavarovalna premija za 
to zavarovanje j e  trenutno 
12.000 SIT letno in  j o  b o  deloma 
krilo podjetje, deloma pa  zapo
sleni sami. 

Po isti polici bo možno zavaro
vati tudi družinske člane, če ni
so zaposleni in če nimajo brez
plačnega zdravstvenega varstva. 
Prav tako bomo poskušali uredi
ti možnost zavarovanj za posa
mezne pakete kot so NAD-
STANDARD, ODDIH, NEGA in 
druge. Razumljivo je, da bo za
varovalno premijo za družinske 
člane oz. posamezne pakete mo
ral pokriti posameznik v celoti. 

Dodatno zdravstveno zavaro
vanje  bo izpeljano v mesecu de
cembru. 

Marija KASTELEC S e k a n j e  z g o r n j i h  d e l o v  v p r i k r o j e v a l n i c i  z a h t e v a  n a t a n č n o s t  

V e l i k  d o s e ž e k  j e  p r e n o v i t e v  c e n t r a l n e g a  o g r e v a n j a  
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Letošnje letovanje 
z jesenjo in koncem šol

skih počitnic s e  j e  letovanje 
v kapacitetah Alpine zaklju
čilo. Izjema j e  le Čatež, k jer  
s e j e  letovanje podaljšalo t j a  
do konca oktobra. 

Kako i n  k j e  smo organizirali 
letovanje? 

Letovanje smo v letošnjem le
tu organizirali v glavnem na po
dročju Slovenije, kar s e  j e  v kon
čni fazi izkazalo kot edino pra
vilno. Izbira campov na sloven
ski obali j e  zelo majhna (Anka
ran, Izola, Fiesa, Lucija, Stru-
njan), povpraševanje ostalih 
podjetij pa j e  veliko, tako da j e  
bila cena za najem temu primer
na. Na morje smo odpeljali tri 
prikolice, to j e  precej manj  kot v 
prejšnjih letih. Tudi prijav de
lavcev ni bilo toliko kot druga le
ta, tako da so s e  zmogljivosti, ki 
j ih j e  Alpina nudila in povpraše
vanje  delavcev nekako pokrila. 
Le malo družin s e  j e  odločilo za 
letovanje v Republiki Hrvatski 
in to v Umagu, Maredi in Lan-
terni. Z organiziranim letovanjem 
smo letošnjo sezono omogočili 
letovanje 114 družinam naših 
delavcev in tudi upokojencem 
(zlasti toplice). Ta podatek vel ja 
samo za Slovenijo. Na Hrva
škem j e  letovalo precej manj 
družin (30), zato smo Umag po
nudili tudi drugim letovalcem. 

Večjih pripomb glede letova
n j a  ni bilo. Ljudje so bili z izbiro 
krajev, opremljenostjo prikolic 
kar  zadovoljni, mnoge j e  motila 
le cena dnevnega naiema. Naj

več pripomb j e  bilo na letovanje 
v PD Zlatorog Umag, predvsem 
zaradi hrane in odnosa recepcije 
do letovalcev. 

Inventar v prikolicah j e  ostal 
nepoškodovan. V Termah Čatež 
pa j e  bil inventar v eni od hišic 
precej uničen in smo g a  dopol
njevali. Notranja oprema hišic 
j e  precej uničena, s a j  v Čatežu 
letuje največ družin. Ljudje bi 
morali na inventar bolj paziti. 
Menim, da j e  na splošno zado
voljstvo letovalcev vplivalo tudi 
lepo vreme, ki smo g a  imeli med 
sezono. 

Cene: 
Ker j e  bilo letos veliko pov

praševanje s strani podjetij za 
najem prostora v campih, j e  bila 
tudi cena visoka in sicer 2.000 
DEM po prikolici. Sezona na 
morju t ra ja  le dva meseca. Alpi
na s e  j e  odločila, da bo pokrivala 
30% te cene, ostalih 70% pa so 
plačali delavci. Iz tega smo tudi 
izračunali dnevni najem za pri
kolice, ki se j e  v primerjavi z 
ostalimi podjetji gibal nekje  v 
poprečju. V Zlatorogu v Umagu 
so bile cene precej zasoljene, 
vendar pa na njihovo višino Al
pina nima vpliva, ker odloča Mi
nistrstvo za notranje zadeve, ki 
j e  tam že dolgoletni upravnik. 
Sezona 1993 

Prikolice smo iz  campov pri
peljali  domov. Pomladi bomo 
poizkušali pridobiti prostor v 
istih campih kot letos. Ce bo 
možno, bi radi v Ankaran odpe
ljal i  še kakšno prikolico več in  
mogoče podaljšali termin leto
vanja  (s 7 n a  10 dni). Zaradi veli-

Tudi letos smo v Alpini 
organizirali enodnevni 
seminar za prodajalce 
smučarske in tekaške 
obutve. Seminarja so se 
kar v lepem številu udele
žili naši prodajalci i n  gro-
sistični kupci. Vodja raz
voja Tone Kavčič je pred
stavil kompleten smučar
ski i n  tekaški program z 
vsemi tehničnimi last

nostmi posameznega ar
tikla ter drugimi podrob
nostmi, ki so pomembne 
pri prodaji. Udeleženci so 
z zanimanjem spremljali 
razlago in poudarili, da  
so takšne informacije o 
izdelkih, ki j ih prodajajo 
zelo dobrodošle, saj  le do
bro usposobljen prodaja
lec lahko zadovolji vedno 
zahtevnejšega kupca. 

kega zanimanja premišljujemo, 
d a  bi eno  prikolico odpeljali tu
d i  v Terme Čatež. V oktobru 
s m o  v Čatežu ž e  pričeli z adap
tacijo hišice Trimo. 

V ostale kapacitete, zlasti na 
Hrvaškem, ne bomo vlagali, do
kler ne bo popolnoma razčišče
no, k a j  bo z našimi objekti. V 
Maredi j e  v teku vpis stanova
n j a  v zemljiško knjigo. Po novi 
zakonodaji bomo morali zato 

stanovanje plačati na vsak 
6.000 CRD davka. Isto nas čaka 
za 10 hišic v PD Zlatorog Umag, 
le da j e  cena nekoliko nižja, ker 
so to stari objekti. Za skupne 
prostore, ki j ih souporabljamo z 
ostalimi podjetji, š e  ni znano ka
ko bomo plačevali. 
Regresiranje oskrbnega d n e  

Z letošnjo sezono j e  ukinjeno 
regresiranje letovanja delav
cem, ki ne letujejo v zmogljivo
stih Alpine. Najtehtnejši razlog 
za tako odločitev so bile nezapol-
njene kapacitete v PD Zlatorog 

Mihela OBLAK 

Več če veš, bolje prodajaš 

Pred začetkom vsake sezo
ne, kot j e  to v navadi že vr
sto let, organiziramo za pro
dajalce predavanje o novo
stih na področju razvoja 
smučarske in tekaške obu
tve. 

Letos, 10. novembra j e  
predaval vodja programa 
športne obutve Tone Kavčič. 
Prodajalci so tako »iz prve 
roke« dobili vse potrebne 
strokovne informacije, ki v 
veliki meri pripomorejo bolj
ši kvaliteti prodaje oz. zado
voljstvom kupca. 

Zanimanje s strani proda
jalcev j e  bilo izredno veliko, 
s a j  so se  predavanja udeleži

li v večjem številu, kot smo 
pričakovali. Njihova končna 
ocena j e  bila zelo pohvalna. 

Izkoristili smo prisotnost 
prodajalcev in jih v popol
danskem delu seminarja se
znanili tudi o načinu posre
dovanja informacij o ponud
bi v prodajalni ter na splo
šno o vizuelni podobi proda
jalne. Predavala j e  Marjeta 
Gregorčič. 

Tovrstne seminarje bomo 
v prihodnje večkrat organizi
rali tudi za druge naše proiz
vodne programe. Zanimanje 
j e  veliko, koristi pa so za nas 
vse. 

Olivera JEREB 

Naše poslovanje v devetih 
mesecih 

V prvih devetih mesecih letošnjega leta j e  bilo izdelanih 
skupaj 1.408.000 parov obutve, kar je  4% več kot lani ob  
istem času (ali 74% letnega plana). Največ j e  bilo izdelanih 
ženskih nizkih (477.000 parov), moške obutve 305.000 parov, 
tekaških 162.000 parov in sandal 121.000 parov. Na modnem 

ftrogramu je  bilo skupaj izdelanih skoraj mili jon parov 
998.000 parov), na športnem programu pa 409.000 parov. 

po  poslovnem poročilu 
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Tržišče diktira naš izvoz 
Minila so leta, ko smo imeli izredno donosna naročila iz 

Sovjetske zveze, ko smo lahko izdelali na tisoče parov enega 
artikla i n  hkrati zelo dobro zaslužili. S temi naročili smo let
no pokrivali približno 20% naše skupne proizvodnje. 

V lanskem letu (leta 1991) pa j e  bil skupni izvoz na 
vzhodno tržišče le 4 %. Naročila, ki smo j ih  izpolnili za za
hod, pa so bila po količinah enaka kot prej. 

Konkurenca na svetovnem tr
gu  ne dovoljuje visokih zasluž
kov, razen seveda tistim, ki ima
j o  že uveljavljeno ime, lastno 
blagovno znamko in svojo distri
bucijo. 

K a j  pomeni lastna blagovna 

Zaradi izpadov že omenjenih 
trgov smo bili prisiljeni, da s e  
preorientiramo na zahodna tr
žišča. Ta delež s e  j e  v primerjavi 
s preteklimi leti precej povišal, 
s a j  s e  j e  v preteklosti gibal med 
50 in 55% celotne proizvodnje. 

ж 

Po splošni о<жп1 je naša modna kolekcija elegantna in obeta 
dobro prodajo. Prav gotovo so modeli na nogah manekenk 
bolje predstavili njihove značilnosti. 

Aktualn i  in terv ju  

Ce žel imo zares uspeti 
v razgovoru s serviserjema Lojzetom Oblakom in 

Petrom Jerebom sem tokrat izvedel toliko stvari, ki prav
zaprav sodijo v strategijo podjetja, da bo razmišljanje kori
stilo tudi mnogim drugim strokovnjakom v podjetju. 

»Že dl je  časa govorimo o razvoju, p r o m o c i j i . . k j e r  n a j  bi sode
lovali tekmovalci, ki vozijo z našimi čevlji. Meniva, da nam bodo 
koristili toliko, kot j ih bomo znali uporabiti. 

Na tekaškem (in biatlon) programu sodelujemo sedaj  že z mno
gimi znanimi tekmovalci (Norvežan Langli — 2 medalj i  n a  olimpi-
jadi), Sved Ottosson (2 zaporedni zmagi n a  Vassa teku). Tu j e  še 
švedski reprezentant Parommaa. Imamo tudi najboljšega Italijana. 
Poleg teh pa  imamo še češke Л reprezentante, največja pridobitev 
pa  j e  reprezentanca Belorusije. 

Seveda so tu š e  naši tekači in biatlonci in pa tuji tekmovalci v 
baletu (Kristiansen — Švedska, j e  zmagovalec v svetovnem pokalu v 
baletu). Seveda imajo naše čevlje (tekaški) š e  mnogi drugi svetovno 
znani tekmovalci, ki pa jim čevljev ne dajemo mi. Na naših smučar
skih čevljih bo š e  vedno vozilo precej naših najboljših reprezen-
tantov. 

Vsi ti podatki pa zahtevajo večjo prisotnost Alpine na velikih 
tekmovanjih (včasih j e  zanimiva že številčnost in dobra organizira
nost). Ko opazujeva druge reprezentance, ugotavljava, da so tovarne 
opremljevalke vedno zelo blizu tekmovalcem in tudi njihove dosež
k e  lahko hitreje uporabijo v reklamne namene. Prizadevamo si, da 
bi v s a j  najbol jše naše selekcije opremljali v s a j  z enotnimi Alpinini-
mi dresi. 

Izkoristiti moramo ocene tekmovalcev, ki zlasti za tekšako obu
tev praktično n imajo  pripomb. To moramo izkoristiti tudi v propa
gandne namene.  

Še enkrat poudarjava, če želimo, da bo Alpina uspešnejša, bomo 
morali biti bolj v živo in neposredno prisotni na tekmovanjih. 

Nejko Podobnik 

znamka nam pove dejstvo, da 
smo v letu 1991 izdelali skupno 
1.200.000 parov obutve na mod
nem programu ter 530.000 parov 
na športnem programu. Če pa 
pogledamo vrednostno, j e  vsak  
program prispeval polovico 
skupnega prihodka. 

Resda j e  športna obutev draž
ja ,  kar  pa ni edini vzrok, da j e  
modnemu programu potrebno 
izvoziti 100 % več — za isti rezul
tat. 

Osnovna razlika j e  v tem, da 
modno obutev prodajamo pod 
tujimi blagovnimi znamkami, 
razen na domačem trgu in maj
hen del v Franciji. 

Na modnem programu mora
mo za zapolnitev proizvodnih 
kapacitet prevzemati tudi t. i. 
»Ion posle«. Pri teh nam naš ku
pec (nemški ali italijanski) do
stavi vse  materiale brezplačno 
— kot začasni uvoz. Naš delež v 
končnem proizvodu j e  torej sa
mo delo. Tujci potem plačajo sa
mo delo, sami pa potem distri-
buirajo in zaslužijo celotno razli
ko med stroški in prodajno ceno. 

Kupec j e  kralj, zato mu j e  po
trebno nuditi čimboljši servis. 
Na modnem programu ima vsak 
kupec svojo lastno kolekcijo in 
zahteve so skoraj  po butični iz
delavi. Pakiranje po končnih 
kupcih (torej za vsakega trgovca 
ali trgovino posebej) niso več no
bena novost. 

Ob vseh dodatnih zahtevah pa 
se  dobavni roki vse bol j  krajša
jo. Pravilo številka 1, ki  se danes 
pojavlja v svetu, j e  točnost izpol
n jevanja  dolMvnih rokov. Ce 

kupec n e  prejme blaga n a  dogo
vorjeni rok, ima  vso pravico bla
go stomirati. V takem primeru 
j e  skoraj  sigurno, da  naslednjič 
n e  bo v ^  njegovega naročila. 

V svetu profita s e  mnogokje 
ne spoštujejo več dobri poslovni 
običaji. Zato j e  potrebno za vse  
posle preskrbeti bančne garan
ci je  oziroma druge instrumente 
zavarovanja plačil. Dokler na
mreč ne prejmejo plačila, vedno 
obstaja riziko, da denarja ne do
bimo, pa čeprav smo s e  predhod
no zavarovali. 

Vsak stremi za čim večjim 
profitom in malenkostne napa
k e  lahko proizvajalce stanejo 
veliko denarja. 

Tako s e  v proizvodnji večkrat 
pojavlja vprašanje, zakaj  s e  ved
no tako mudi, zakaj  j e  potrebnih 
toliko nadur? 

Odgovor j e  ta: zaradi spreme
njenih tržnih pogojev in pre
kratkih dobavnih rokov, ki nam 
jih posredujejo kupci. 

Resda j e  včasih kakšna napa
ka  tudi pri nas doma, pa vendar 
j e  tržna tendenca v skrajševa
nju dobavnih rokov in prilagaja
nju  proizvajalcev le-tem. 

Da bi lahko dolgoročno 
uspešnejše tržili tudi n a  mod
n e m  programu, bo potrebna 
močna kadrovska okrepitev ter 
prehod n a  lastno blagovno 
znamko. To je  sicer ž e  dolga leta 
znano dejstvo, ki pa vedno osta
j a  samo naša dolgoročna usme
ritev. Kratkoročno smo že dolgo 
časa odvisni od kupcev s tuj imi  
blagovnimi znamkami oz. od 
Ion poslov. Polona Ž A K E U  

Ruševine Alpinlne prodajalne v Mostarju 
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PRED VOLITVAMI SMO 
V razgovoru so sodelovali: Majda JELENC — SDP, An

drej  POUANSEK - SSDS, Roman MLINAR - SKD, Ma
tevž TREVEN — SKZ — LS, Andrej NOVAK, Občinski odbor 
LDS. Razgovor j e  vodil Nejko PODOBNIK. 

Delo-življenje: 
Prosimo, da v nekaj  stavkih 

orišete glavne črte vašega pro
grama v letošnjem letu. 

Majda JELENC: 
Gledano na splošno, s e  naš  

program zavzema za uspešno, 
tako socialno kot gospodarsko 
državo, gospodarstvo pa n a j  bi 
bila socialna varnost za v s e  dr
žavljane. Če pa pogledamo pro
gram na lokalni ravni, s e  le ta 
zavzema za gradnjo zdravstve
nega doma v Zireh, ki j e  trenut
no največji  problem, poleg tega 
pa tudi za dograditev kanalizaci
j e  in pločnikov. Potrebno bo do
seči, da bi imeli vsi  krajani  Ži-
rov zagotovljeno socialno var
nost. 

Eklen od problemov Zirovcev 
so tudi težave deviznih varčeval
cev, ki bi j ih bilo potrebno razre
šiti. 

Posebej pa s e  seveda stranka 
zavzema tudi za razvoj industri
j e  in drugih dejavnosti. Glede 
s tanja  v stranki pa mislim, da 
smo v n j e j  ostali tisti, ki lahko 
ustvarimo uspešno stranko. V 
Žireh j e  š e  vedno okrog 80 čla
nov, tako, da  mislim, da smo šte
vilčno š e  vedno dokaj močni. To 
so pokazale ravno zadnje voli
tve. Tudi simpatizerjev imamo 
š e  precej, zato z našim progra
mom lahko gremo naprej. V 
stranki smo dokaj mladi člani, 
zato menim, da kakšnih »postra
ni« pogledov nismo deležni. Res 
je, da  izhajamo iz zgodovine 
pre jšn je  ZK, vendar smo po
vsem drugače usmerjeni. Me
nim, da niti mi, niti pre jšnja  
stranka nismo storili nič takega, 
česar bi s e  morali sramovati. Andre j  POUANSEK: 

Naša stranka ima svoj  občin
ski  odbor in hkrati tudi krajevni 
odbor tu v Žireh. V prihodnosti, 
ko bodo 2iri postale občina, pa 
bomo delovali kot občinski od
bor v Žireh. Stranka da je  velik 
poudarek samoupravi v občini. 
Dejstvo je, da s e  bodo s to občin
sko samoupravo stranke bolj de

centralizirale, ne bo več tako 
močnih občin, kot j e  bila dose-
d a j  Škof j a Loka. Vprašanje pa 
je, kakšne bodo povezave med 
republiko in občinami. Naša 
stranka j e  organizirana po regi
jah,  zato to ne bo toliko vplivalo 
nanjo. 

Majda JELENC: 
Tudi stališče naše stranke je, 

da bi bile občine manjše. Vseka
kor smo za to, da bi bile Ziri sa
mostojna občina, predvsem bolj 
učinkovita, da bWo strokovne 
službe, ki bodo delovale, res  lah
ko nudile pravo pomoč. Kajti ve
liko j e  takih problemov, ki j ih 
bomo na ta način lažje rešili, kot 
pa sedaj, ko jih rešujejo v Škof j i 
Loki, s a j  so j im razmere v Žireh 
manj  poznane. 

Andre j  POUANSEK: 
Naj povem š e  nekaj  več besed 

o našem programu. Naša stran
k a  s e  j e  že od volitev dalje, pa 
tudi pred njimi, zavzemala za 
samostojno Slovenijo. Mislim, 
da  j e  naša stranka pri tem pože
la velik delež, in iz te vsebine iz
hajamo tudi sedaj.  Zavzemamo 
s e  za krepitev suverenosti. Za
vzemamo s e  za to, da  bi s e  ta su
verenost zagotavljala z manjši
mi stroški, da vojski in policiji 
ne bi več odvajali tolikšen del 
sredstev kot prej.  Smo zato, da 
bi s e  vsi  konflikti reševali z dia
logom. Kot vsaka socialdemo
kratska stranka s e  zavzemamo 
za čimboljši socialni položaj lju
di v državi in za pravno državo. 
Naša stranka da je  poudarek tu
di soupravljanju delavcev v pod
jet j ih  in tudi g. Jože Pučnik j e  
na svojem govoru tu v Žireh, 
najbrž s e  š e  vsi  spomnite, strikt
no izjavil, da bomo zakon o last
ninjenju sprejeli samo v prime
ru, če se bodo delnice razdelje
vale brezplačno. Delitev certifi
katov v višini 300.000 tolarjev, ki 
bodo dodeljeni brezplačno, j e  
torej precejšnja zasluga naše 
stranke. Zavzemamo s e  tudi za 
to, da bi bila Slovenija čimbolj 

gospodarsko razvita, podpiramo 
podjetnike, to j e  tiste, ki imajo 
poleg svojega dela tudi rizik svo
j e g a  kapitala. Prizadevali si  bo
mo tudi za to, da bi bili l judje  
čimbolj izobraženi, zato podpira
mo uredbo, da bi uvedli desetlet
no osnovno šolo namesto seda
n j e  osemletke. Imamo pa v svo
jem programu tudi točko var
stvo okolja, k je r  si bomo priza
devali za čimboljšo ohranitev 
okolja in za dejavnost s tem v 
zvezi. Glede samih Žirov pa bo
mo krajane vsekakor podpirali 
pri njihovi odločitvi, da s e  dogra
di zdravstveni dom in knjižnica. 

Matevž TREVEN: 
Naša stranka j e  bila ustanov

l jena med prvimi, začela s e  j e  s 
Slovensko kmečko zvezo. Nekaj 
časa smo delovali skupaj,  po
tem pa j e  prevladalo mišljenje, 
da smo preveč »kmečki«, da 
j e  stranka preveč zaprta in 
g .  Oman j e  podal zamisel ter 
stranko preimenoval v Sloven
sko ljudsko stranko s poudar
kom na Ljudski stranki. 

Med člani v stranki s e  j e  zače
lo trenje, prišlo j e  do pregovar
j a n j a  in nasprotovanj med vodil
nimi v stranki, kar j e  škoda, 
kajt i  naša stranka j e  številčno 
najmočnejša stranka v celi Slo
veniji. 

Precej j e  k razvoju stranke 
pripomogel g. Pintar, ki j e  bil 
vodja za Poljansko dolino, bil j e  
zelo delaven in veliko se j e  boril 
za čisto okolje. Žal g a  j e  smrt iz
trgala iz naših vrst. Sedaj  nima
mo več povezovalca. 

Naša stranka šte je  80 članov 
(60 rednih in 20 družinskih). 
Zavzemamo s e  za vse, kar j e  na
predno in dobro za naš k r a j  in 
za ljudi v njem. Kar j e  pa proti 
delavcu ali kmetu, temu pa odlo
čno nasprotujemo (npr. divja 
privatizacija, vprašanje vračila 
zemlje). Ugotavljamo, da določe
ne stranke namenoma zavlaču
j e j o  postopek za vračanje zem
l j e  samo zato, da bi prišli na 
oblast in da bi ta predlog ukinili. 

Naša stranka s e  najbolj  od 
vseh zavzema za pravično deli
tev zemlje in pravično privatiza
cijo podjetij. Smo za to, da vsak 
dobi pravičen delež v odstotku, 
kot j e  vlagal v podjetje, ne pa da 
bi s e  delilo posameznikom, kot 
j e  bilo prvotno načrtovano. Prav 
bi bilo, da bi tudi upokojenci do
bili svoj delež, kajti  ravno naj
starejši  upokojenci so največ 
prispevali h graditvi sedanjih 
uspešnih podjetij. 

Pridobiti želimo čim več ljudi, 
želimo ustanoviti delavsko 
stranko. Podoben program kot 
mi ima tudi stranka krščanskih 
demokratov. 

Roman MLINAR: 
Pobuda za ustanovitev naše 

stranke j e  prišla iz Škof je  Loke. 
V začetku j e  štela 50 članov, po 
volitvah pa s e  število članov ni 
večalo, j e  pa čutiti, da ima stran
k a  zelo veliko simpatizerjev. 
Moram reči, da  so člani zelo ja
sno usmerjeni, točno vedo, k a j  
hočejo. Predvsem s e  j e  to poka
zalo ob razpravah o zakonu o 

privatizaciji. Člani naše stranke 
smo po zadnjih volitvah pred
vsem pričakovali lokalno samo
upravo. Sedaj  pa  nimamo niti 
zakonov, po katerih bi lahko de
lali, ampak smo prepuščeni la
stni presoji, lastnim odločitvam. 
Ali pa morda zakonov ne znamo 
dovolj dobro brati. Privatizacija 
j e  sicer stvar delavcev, vendar 
ničesar ne smejo narediti po 
svoje, ampak j e  potrebno poča
kati zakone. Lahko bi sicer na
redili nekaj  po svoje, vendar 
brez zakonske podlage to ne bi 
bilo možno, ne bi bilo sprejeto. 

Aktiven si lahko šele potem, 
ko točno veš, kako delati. Voli
tve v krajevni skupnosti smo si
cer izpeljali, nismo pa izvolili 
skupščine. 

Andre j  NOVAK: 
V našem občinskem odboru 

Liberalno-demokratske stranke 
j e  bilo, tako kot ves  čas od prvih 
večstrankarskih volitev, največ 
energi je  vloženo v delo občinske 
skupščine. Centralni temi naše
g a  delovanja sta bila vprašanje 
prostora in proračun. Zaradi ne
zadovoljstva z delom Izvršnega 
sveta smo skupaj  s š e  nekateri
mi strankami sprožili postopek 
ugotavljanja stopnje zaupanja, 
ki g a  izvršnemu svetu izkazuje
j o  zbori občinske skupščine. 

Dejstvo, da bodo 6. decembra 
volitve v Državni zbor in Drža
vni svet ter prvi krog predsedni
ških volitev, v mnogočem ovira 
običajno delo stranke, s a j  j e  iz 
jasnih razlogov volitvam potreb
no nameniti največ pozornosti. 

Naš predvolilni program te
melji na izhodiščih liberalne de
mokracije, to j e  medsebojne po
vezave vrednot svobode, indivi
dualnosti, načel podjetništva in 
tržno konkurenco, političnega 
izročila svobodne izbire in de
mokracije, moralne drže, različ
nosti, tradicije in tolerantnosti. 

Trdno smo prepričani, da nav
kl jub  brez dvoma težavnim ča
som, ne sme prevladati pesimi
zem. Slovenija ima možnosti, da 
s e  pridruži srednjerazvitim za
hodnoevropskim državam. 

Tega pa ne moremo doseči z 
delitvami na levico in desnico, 
pač pa z odprtim gospodar
stvom, izpeljanim lastninjenjem 
podjetij, pocenitvijo države in 
prestrukturiranjem javnega 
sektorja. 

Delo živ l jenje  
Kako vidite razvoj Krajevne 

skupnosti Žiri (s problematiko 
in rešitvami)? Kako s e  vaša 
stranka namerava vključiti v de
lo Krajevne skupnosti, ki na j  bi 
postala nova občina? 

Andre j  POUANSEK: 
Povezanost med krajevnimi 

skupnostmi v občini bo š e  vedno 
ostala, kl jub temu če bodo Žiri 
postale samostojna občina. Zelo 
pa s e  mi zdi čudno, da tako mo
čno gospodarsko razvit kraj,  kot 
so Žiri, nima primernega preno
čišča za goste, ki so tu skorajda 
vsak  dan. Gosta moramo enosta
vno peljati v Skof jo  Loko, da 
tam prespi in g a  potem pripelja
ti nazaj, Splošen položaj turiz-
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ma v Zireh j e  nekako zavrt, 
k l jub temu da j e  industrija zelo 
močna. Tu bi predvsem pouda
ril, da moramo podpirati in 
spodbujati razvoj turizma, ker v 
tako močno razvitem kra ju  ne bi 
smeli biti brez manjšega hotela, 
da bi svojim gostom lahko nudili 
v s a j  delček udobja. 

Kar dobro smo posodobili v 
Zireh telefonijo pa tudi ceste, ra
zen tistih treh odsekov, ki so 
najbolj  pereč problem. J e  pa ta 
cesta bližnjica za mnoge, ki so 
namenjeni na primorsko stran. 
Tudi cesto proti Rovtam so pre
cej  popravili. 

Skratka, mnogi so nas že opo
zarjali, da imamo v Žireh lepe 
možnosti za razvoj turizma, tre
ba bi bilo samo š e  dopolniti ne
katere pomanjkljivosti. Na pri
mer, kopanje v Sori bi bilo mo
goče, če bi samo š e  malo uredili 
čistilne naprave. S tem ko bi 
razvijali turizem, bi spodbujali 
ljudi k samozaposlovanju, kar bi 
morali podpirati. Ker če se ne
kdo odloči za tak korak, s tem 
zaposli sebe in morda š e  koga 
zraven. Tako bi v veliki meri 
lahko rešili problem brezposel
nosti. S tem bi tudi zaslužili, kaj
ti imamo precej naravnih dano
sti in pogojev za to (okoliški hri
bi, kmečki turizem, turistične 
dejavnosti). V okolici Žirov j e  res ogromno 
takih točk, k je r  bi s e  človek lah
ko sprostil in užival svoj prosti 
čas, le poiskati j ih j e  treba. Več 
bi morali delati na propagandi, 
da bi te turistične točke označili 
in uveljavili. Majda JELENC: 

Velik poudarek v naši stranki 
j e  dan razvoju industrije in tudi 
drugih dejavnosti v kraju. Prav 
tako moramo skrbeti za čisto 
okolje, potrebno bi bilo bolje 
urediti čistilno napravo, razvija
ti bi morali turizem. Vse to j e  se
veda možno, če bomo imeli stro
kovne ljudi, ki bodo svoje delo 
dobro opravljali in pokrivali vsa  
področja ter bodo seznanjeni s 
problematiko kraja.  Bo pa lažje 
tudi to, ker bomo točno vedeli, 
kam se denar, ki ga bomo občini 
odvajali, vlaga oz. za k a j  s e  na
menja. Sedaj, ko s e  j e  ta denar 
zbiral na višji  ravni, j e  bila mož
nost nadzorovanja manjša, pa 
tudi nismo vedno vedeli za k a j  
s e  bo namenil. 

Roman MLINAR: 
Glede razvoja kra ja  samega 

zagovarjamo enaka stališča, kot 
j ih zagovarjajo na nivoju repu
blike. Predvsem gre tu za lastni
njenje, ker mislim, da j e  vsem 
jasno, da če stvari ne bomo 
olastninili, potem gospodarska 
rast  ne bo imela pozitivnega 
predznaka. 

Vsem nam so poznani modeli 
divjih privatizacij, zato si mora
mo prizadevati, da bodo naša 
podjetja čim manjša. Poznamo 
namreč model tako imenovanih 
»by pass« firm in uničenja starih 
firm, vendar si pri tem zasta
vljamo vprašanje, če nismo 
uspeli voditi teh starih firm, ka
ko bo potem poslovala »by pass« 
firma. 

Za razvoj k ra j a  samega sedaj  
š e  ni možno natančno opredeliti, 
v katero smer bi bilo najbolje iti. 
To s e  bo pokazalo šele po kakih 
petih letih, seveda, če bodo seda
n j e  volitve uspešne. Na področju 
šolstva bi s e  najbrž dalo š e  veli
ko narediti, vendar tega ni mo
žno v enem dnevu, ampak j e  za 
to potreben določen čas, posebej 
pomembno pa j e  čimbolj sprem
ljati tekoče probleme na tem po
dročju. Predvsem pa moramo 
najprej  imeti pravo zakonsko 
podlago. Na področju vzgoje bi 
bilo potrebno izobraževati tudi 
starše otrok, da bi j ih znali prav 
usmerjati. Največji problem pa 
j e  v tem, ker sta pri nas vrednoti 
poštenost in pravičnost precej 
zamrli. Moramo j u  oživiti nazaj. 

Matevž TREVEN: 
Osebno sem mnenja, da j e  bi

la včasih krajevna skupnost bolj 
dejavna, zato se j e  v Žireh tudi 
kar nekaj  naredilo. Zadnje čase 
pa temu ni tako, edino cestam s e  
j e  dalo nekaj  več poudarka, tako 
da s e  sedaj  tudi v bolj odročne 
kra je  lažje pride. Zdi se mi, da 
so pristojni iz krajevne skupno
sti premalo povezani z ljudmi ali 
pa smo Žirovci taki, da ne izko
ristimo možnosti, ko s e  nam po
nudi. Tudi denarja, ki pride, ne 
znamo izkoristiti. Predvsem 
sem to opazil pri Kmetijski za
drugi, mnogo sredstev iz repu
blike se j e  stekalo t ja, vendar 
smo za vse skupaj  prepozno iz
vedeli, da bi lahko karkoli nare
dili. Bilo j e  veliko kreditov, ne
povratnih sredstev, ki pa s e  niso 
izkoristila, vse  za kmetijstvo in 
za njegovo obnovo. 

Programi stranke so enotno 
zastavljeni za vso Slovenijo. 
Glede šolstva mislim, da ni pra
v e  vzgoje, ni tiste kulturne vzgo
j e  otrok, ki j e  imela včasih velik 
pomen (npr. obnašanje otrok na 
cesti, do starejših), nimajo kme
ti jskega programa. Takšne sek
cije bi morale obstajati, kajti  po
menile bi več kot pa predmet 
srbohrvatskega jezika. 

na država, in da bi s e  bilo treba 
teh osnovnih del pridelovanja 
hrane tudi nekje  naučiti. Člove
ka  torej ne naučimo živeti in to 
bo v prihodnosti velik problem, 
k a j  bi torej pod pojmom osno
vno šolanje lahko razumeli, če 
pa ne dobimo tam osnovnih 
znanj za golo preživetje. 

Glede razvoja lokalne samo
uprave, mislim, da so včasih čla
ni sveta krajevne skupnosti zna
li mnogo več narediti za kraj ,  
kot pa danes. Zato moramo teži
ti k temu, da bi bili na teh polo
žajih ljudje, ki bi bili za tako de
lo res strokovno usposobljeni, 
da  bi znali ob vsakem problemu 
pravilno ukrepati. Morali bi s e  
politično profilirati, stranke bi 
morale biti med seboj konkuren
čne. In mislim, da bodo tisti, ki 
bodo izvoljeni, znali dokazati 
svoje sposobnosti, da bodo sami 
imeli tako močno voljo, ne da bi 
j ih kdo k temu silil. Potrebno je, 
da smo na vodilnih mestih v 
krajevni skupnosti taki ljudje, 
ki znajo tudi sami delati. Pred
vsem bo važno to, da bo tisti, ki 
bo kandidaturo sprejel, ki bo za
stavil nek program, potem znal 
program tudi strokovno izpe
ljati. 

Roman MLINAR: 
Prvi pogoj za preživetje j e  pri

delovanje hrane. In če s e  otrok 
doma ne more naučiti npr. saditi 
krompirja, s e  tega nikjer ne mo
re naučiti. Zavedati s e  moramo, 
da smo na nek način tudi agrar

Matevž TREVEN: 
Glede razvoja kra ja  nimam 

kakšnih posebnih idej. Zdi pa se 
mi, da bi moral biti v svetu kra
jevne skupnosti zastopan tudi 
kdo iz kmečke zveze, tako bi se 
problemi kmetov morda lažje re
ševali. Pogrešam pa vaške odbo
re, ki so bili včasih organizirani. 
Tako so strokovnjaki imeli svoja 
predavanja tudi v bolj odročnih 
krajih in to j e  kmetom pri njiho
vem delu in razvoju kmetij veli
ko pomagalo. Ker pa so ta pre
davanja sedaj  samo v Žireh, ti
sti, ki so bili daleč, ne pridejo. 

Andrej  NOVAK: 
Ob novi komunalni ureditvi 

smo prepričani, da bodo v no
vem parlamentu sprejeti predlo
gi Liberalno-demokratske stran
ke o prenosu financiranja komu
nalnih investicij v občinah iz dr
žave na občine. To bo vsaki novi 
občini, tudi Žirem, prineslo več 
odločanja in odgovornosti. Po
trebno pa bo vztrajati na bolj 
dolgoročni in dosledni politiki, 
da ne bo več prihajalo do prime

rov, kot j e  zdravstvena postaja v 
Žireh. V Liberalno-demokratski 
stranki smo se odločili, da bomo 
občinski odbor v Žireh ustanovi
li ob sprejeti lokalni zakonodaji, 
in veseli nas, da ne bomo edina 
stranka, ki bo imela odbore v 
vseh novih občinah. 

Delo-življenje: 
Kako si predstavljate Žiri in 

odnose med strankami v predvo
lilnem času? Za kakšno delo
vanje  posameznih strank s e  v 
predvolilnem času najbolj  za
vzemate? 

Majda JELENC: 
Razumljivo je, da imajo stran

ke različne poglede in različne 
interese, za probleme kra ja  pa 
bi morale svoje interese združiti 
in poskušati doseči najboljši re
zultat. 

Čeprav se za čisto okolje pred
vsem zavzema stranka Zelenih, 
mislim, da j e  prav, da s e  za to 
zavzemajo vsi. 

Andre j  POUANSEK: 
Če se l judje razumejo, sploh 

ni pomembno, pri kateri stranki 
si, stranke so pač namenjene te
mu, da človek izraža svoje mne
n j e  in razumljivo je, da so inte
resi različni. Predvsem sem za 
to, da s e  o vseh problemih pogo
varjamo čim bolj usklajeno, ni
ma smisla, da bi v tako majh
nem kraju, kot so Žiri, svoja 
mnenja preveč delili in s tem 
prešli v kake nepotrebne konf
likte. Želim si, da bi bili v tem 
predvolilnem času in po volitvah 
čimbolj razumevajoči in strpni 
drug do drugega. Vsi moramo 
podpirati drug drugega, ne glede 
na to, v kateri stranki j e  kdo. 
Prav je, da j e  problem viden z 
več strani in da s e  potem reši ta
ko, da j e  ugodno za vse  ljudi v 
kraju.  Majda JELENC: 

Prav je, da bi probleme reše
vali skupno, ne pa da bi npr. 
predlog propadel samo zato, ker 
g a  j e  predlagal nekdo iz neke 
druge stranke, ne iz naše. Vse
kakor ne smemo gledati, kdo 
k a j  predlaga, ampak moramo 
gledati, da bo predlog, ki bo 
sprejet, ugoden za kra j  in za 
njegov razvoj. 

Najbolj žalosten s e  mi zdi tak 
način, kot s e  na primer sedaj  do
g a j a  v skupščini, da določeni 
predlogi niso sprejeti ravno za
radi strankarske obarvanosti. 

Andre j  POUANSEK: 
Glede propagande v tem pred

volilnem času, menim, da mora
mo predvsem delovati na kultur
nem nivoju. Prizadevati si mora
mo, da ne bi bilo preveč nemo
ralnih postopanj, npr. trganje 
plakatov. Vsaka stranka na j  bi 
imela približno enako število 
plakatov, enakih velikosti in ta
ko bi jih lahko vse  normalno 
razobesili na vidno mesto, brez 
prekrivanja drugih ipd. Vse sku
p a j  j e  tudi povezano s stroški in 
ne bi bilo smiselno, da s e  plakati 
lepijo ne vem kolikokrat. Vsaka 
stranka na j  bi izbrala določen 
prostor, k je r  s e  lahko predstavi. 
Ljudji več kot toliko ne moremo 
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Fluktuacija delavcev — pred
vsem zaposlovanje delavcev se 
j e  nadaljevalo tudi od sredine 
meseca oktobra dalje, s a j  se j e  
na novo zaposlilo še 5 delavcev, 
z delovnim razmerjem pa sta v 
tem mesecu prenehala dva de
lavca. 

V neposredni proizvodnji v Ži-
reh so s e  zaposlili Marko Bur-
nik, Lidija Vidmar in Stanko 
Žust, ki s e  j e  vrnil iz TO. V obra
tu Gorenja vas  j e  nastopila delo 
Natalija Končan, v obratu Šent-
jošt pa Polonca Huber in Maja 
Setničar. 

V mesecu oktobru sta z delov
nim razmerjem prenehala Mari
j a  Vidmar in Uroš Dolinar, ki j e  
odšel v TO. 

v SLOVO VINKU TOLARJU 
V drugi polovici meseca 

oktobra j e  za vedno odšel od 
nas  dolgoletni upokojenec 
Alpine  Vinko Tolar. 

Vinko Tolar j e  bil  rojen le
ta 1910, v Alpini  pa  j e  pričel 
delati januarja leta 1960. 
Vseskozi j e  opravljal delo 
nočnega čuvaja, upokojil  se 
j e  oktobra leta 1970. 

Vinko Tolar j e  zaupano 
m u  delo opravljal vestno, za
to b o  za delavce i n  upokojen
ce Alpine vedno ostal v do
brem  in  lepem spominu. 

OB ODHODU V POKOJ: 
Dolgoletni sodelavki Mariji Vidmar iz oddelka lahke 

montaže želimo ob upokojitvi še naprej mnogo vedrine, do
brega počutja, zdravja in zadovoljstva v domačem krogu, na 
prehojeno delovno pot v Alpini pa prijeten spomin. 

V SLOVO 
IGNACU DOLINARJU 

Od Ignaca Dolinarja, dol
goletnega upokojenca Alpi
ne, smo se za vedno poslovil 
konec oktobra. 

Ignac Dolinar, rojen leta 
1908, je v Alpini pričel delati 
jun i ja  1945 kot kvalificiran 
čevljar. Znanje i n  izpit za če
vl jar ja  si j e  v tedanji obrtni 
šoli pridobil že pred vstopom 
v Alpino. Kot kvalificiran če
vl jar  j e  večinoma delal v 
montažnih oddelkih, le  zad
n j a  leta pred upokojitvijo j e  
opravljal delo n a  odpravi oz
k i h  grl. V pokoj je  odšel v ok
tobru 1963. leta. Ohranili ga bomo v traj
n e m  i n  lepem spominu. 

г Poročili so se 
Ob vstopu na novo življenjsko pot želimo sodelavcem 

Luciji Leskovic iz obrata Col, Irmi Seljak, Bernardi Homec 
in Francki Štremfelj v zakonu mnogo zadovoljstva, sreče, ra
zumevanja, predvsem pa zdravja. 

Irma DOLENEC 

V SLOVO 
ŠTEFANU OBLAKU 

Jesenski dež v prvih no
vembrskih dneh  je  bi l  priča 
zadnjemu slovesu našemu 
dolgoletnemu upokojencu 
Štefanu Oblaku. 

Štefan Oblak j e  bi l  rojen 
konec decembra 1902, v Alpi
n i  pa  j e  pričel delati februar
j a  1946 in  je  v proizvodnji de
lal razna čevljarska dela. Bil 
j e  m e d  najstarejšimi upoko
jenci Alpine, s a j  je  bil  v po
ko ju  preko štirideset let. Vsi, 
k i  smo ga poznali, vemo, da  
j e  bil  dober delavec in  da  j e  
po upokojitvi živel mirno in  
zadovoljno življenje, zapol
n jeno  z delom i n  vsakdanji
m i  skrbmi. 

Sočustvujemo z domačimi, 
dolgoletnega upokojenca 
Štefana Oblaka pa  bomo 
ohranili v dobrem i n  trajnem 
spominu. 

Razgovor za urednikovo mizo 
prepričati, vsak ima svoje miš
l jenje  o strankah. Zato j e  prav, 
da s tem predstavljanjem ne bi 
bili preveč razsipni. Sem proti 
temu, da bi se z načini predsta
v l jan ja  strank krhali medseboj
ni človeški odnosi. 

Zelo pametno pri predstavlja
n j u  stranke s e  mi zdi tudi ugota
v l jan je  javnega mnenja, ko ne
kdo iz stranke hodi med ljudmi 
in zbira njihova mnenja. 

Majda JELENC: 
Tudi naša stranka j e  podobne

g a  mnenja, na kulturen način se 
predstaviti in ne blatiti drugih. 

A n d r e j  POUANSEK: 
Mogoče bi na koncu povedal 

š e  to, da j e  v našo stranko vklju
čena tudi socialdemokratska 
mladina, ki j e  zastopana pred
vsem z mlajšimi člani, zato ni
smo obremenjeni s preteklostjo 
in mislim, da bomo lahko delali. 
Tako se bomo skupaj  borili za 
interese mladih, ki imajo v Ži-

reh zelo malo možnosti za svoje 
delovanje. 

Predvsem so zamrle športne 
dejavnosti, ki n a j  bi j ih skušali 
obuditi, omogočiti bi morali ra
zna di jaška in študentska sreča
nja.  

Matevž TREVEN: 
Odnosi med strankami bi mo

rali biti boljši, kot so sedaj.  Naj 
povem konkreten primer. Ko 
sem prinesel na krajevno skup
nost seznam predlaganih kandi
datov iz naše stranke, me j e  taj
nik odslovil, češ da s tem nima 
oz. noče imeti opravka. Tak od
nos s e  mi j e  zdel zelo neprime
ren. 

Predlagal bi, da bi z republi
ške  strani prišel v Žiri kdo pre
davati v zvezi s pravicami delav
cev ter o delavski stranki, ven
dar s e  tega bojim, ker j e  vedno 
tako malo odziva. Mi nimamo 
denarja, da bi tako predavanje 
organizirali, na krajevni skup

nosti pa si človek k a j  takega ne 
upa niti predlagati. 

Roman MLINAR: 
Kot vemo, bo potrebno obliko

vati nove volilne odbore. Tu so 
ponavadi občine dale iniciativo, 
potem s e  j e  to na krajevni skup
nosti pregledalo in vrnilo nazaj 
na občino. Sedaj  pa j e  iz občine 
prišla pobuda, da n a j  bi tudi 
stranke predlagale svoje ljudi. 
Ravno v tem primeru mislim, da 
tu ni pravi človek na pravem 
mestu. Tudi tu bi moral biti ne
kdo drugemu odgovoren. Vseka
kor j e  treba tudi na takem me
stu delati, ne pa ljudi odklanjati 
in s e  izogibati kakršnikoli odgo
vornosti. Krajevna skupnost 
mora svojim krajanom dajati 
vso pomoč. 

Želim si, da bi stranke v kra ju  
medsebojno razumno delovale, 
da ne bi prihajalo do kakih 
»umazanij«. Želim si, da bi tisti 
plakati, ki jih bomo objavili, tudi 
ostali na mestu, da bi obstajal 
nek korekten odnos enih in dru
gih. 

Andre j  NOVAK: 
Predvolilni čas običajno za

ostri odnose med strankami. Li
beralni demokrati s e  enostran
sko odpovedujemo negativni 
propagandi, seveda pa pričaku
jemo tudi osnovno korektnost 
ostalih strank. 

ZAKLJUČEK: 
P r e d s t a v n i k i  s t r a n k  s o  ta

k o l e  preds tav i l i  s v o j e  vol i lne  
p r o g r a m e .  R a z v e s e l j u j e  p a  
p r e d v s e m  d e j s t v o ,  d a  s e  v s i  v 
t e h  p r o g r a m i h  z a v z e m a j o  z a  
s k u p n o  in  enotno r e š e v a n j e  
k r a j e v n e  problemat ike .  Raz
v o j  k r a j a  b o  m o ž e n  l e  o b  so
d e l o v a n j u  p r a v  v s e h .  P r a v  
osvet l i tev  s t a l i š č  s t r a n k  do 
r e š e v a n j a  k r a j e v n e  proble
m a t i k e  j e  b i l  tudi  o s r e d n j i  
n a m e n  t e  u r e d n i k o v e  mize.  
V p r e s o j o  b r a l c e v  d a j e m o ,  ali  
j e  b i l  n a š  c i l j  z n a v e d e n i m  
t e k s t o m  tudi  dosežen.  
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Delo KS Ziri v letu 
1992 in predvidevanja za prihodnje 

Kot j e  verjetno večini kraja
nov  že poznano, s m o  v letoš
n j e m  letu končno i n  dokončno 
»spravili pod streho« telefonijo 
— ponovno širitev telefonskega 
omrežja, vkl jučno z novo tele
fonsko centralo i n  preko 420 no
v imi  telefonskimi priključki. To 
j e  investicija, k i  j e  še pred letom 
dn i  močno razburjala krajane 
— zlasti naročnike. Ne bi nava
jal  problemov izgradnje oziro
m a  dograditve tako velikega 
projekta, vendar na KS ocenju
jemo, da  so dela k l j u b  nekajme
sečni zamudi  uspešno dokonča
na. Za to ima veliko zaslug ne
k a j  članov gradbenega odbora, 
predvsem pa  predsednik Jože 
Klemenčič, s a j  se j e  močno an
gažiral vse do  predaje investici-
j e  Podjetju za PTT promet 
Kranj. Na koncu lahko vsi  sku
p a j  l e  z veseljem ugotovimo, d a  
smo pravzaprav ena redkih tako 
velikih KS, k jer  ima  skoraj vsa
k o  gospodinjstvo telefonski pri
ključek, ne  glede n a  oddaljenost 
i n  za dokaj  zmerno ceno. 

Jez n a  Fužinah j e  obnovljen 

zijo otroke v vrtec ali so kako 
drugače vezani na ta del obvoza. 
Menim, da bo tudi v prihodnje 
potrebno skrbeti za čimveč as
faltnih površin, s a j  so stroški 
vzdrževanja makadamskih cest 
izredno veliki. 

Končno nov asfalt od vrtca do glavne ceste v Žireh 

Druga pomembna in izred
no velika investicija j e  uredi
tev ceste na Breznico in do 
občinske meje z idrijsko ob
čino. Gre za preko 3 km dol
go traso asfaltne prevleke, 
poleg tega pa š e  za pred vsa
ko hišo urejeno dvorišče. Res 
j e  to izredno velika pridobi
tev prav za vas  Breznico in 
ljudi, ki so vezani na to po
dročje, res  pa j e  tudi, da j e  
prav prebivalstvo tako majh
ne vasice dokazalo, kako se z 
dobrososedskimi in drugimi 
odnosi lahko dosežejo izjem
ni rezultati in s tem omogoči
j o  pogoji za lepše življenje 
tudi mlajšim. 

Končno j e  asfaltiran tudi kra
tek odsek ceste pod osnovno šo
lo, prav tako zaradi gostote pro
meta večkratni kamen spotike 
med krajani, zlasti tistimi, ki vo-

Na tem področju nastopajo 
namreč iz leta v leto večji pro
blemi, kar s e  j e  ponovno poka
zalo 29. oktobra. Izgledalo je, da 
s e  bo ponovil 1. november leta 
1990. 

Prav sedaj  tečejo razgovori o 
pričetku del pri čiščenju potoka 
Jezernice in nadaljevanju regu
lacije potoka Osojnica, s a j  prav 
ta dva povzročata največ glavo
bolov tako ljudem, ki jim popla
v l j a  stanovanja, kot nam na se
dežu KS. 

Dela bodo potekala v okviru 
danih finančnih možnosti, zato 
prosim za strpnost in čimvečjo 
pomoč, zlasti lastnikov obrežnih 
zemljišč. Menim, da bomo le s 
tesnim sodelovanjem in dobro 

voljo ob tako majhnih sredstvih 
postopoma le uspeli ukrotiti tudi 
naše hudournike. 

KAKO NAPREJ? 2 e  dolgo že
l imo imeti in  nu jno  rabimo nove 
zdravstvene prostore. Kaže, d a  
s o  za nekatere brezpredmetni 
razgovori in  postopki po  dalj
šem času le  rodili sadove. IS ob
čine Skofja Loka je  sprejel sklep 
o gradnji  zdravstvene postaje 
2iri  in  kot investitor izbral že 
tudi izvajalca. Ce bo šlo vse po 
sreči, bo nova zdravstvena po
staja v Žireh dograjena do  kon
ca prihodnjega leta. 

V kra ju  j e  prav tako nujno ko
munalno urediti določena po
dročja: kanalizacija Stare Žiri, 
področje Nove vasi, š e  zlasti do 
naselja Plastuhova grapa, del 
Dobračeve in še in še. Tudi ceste 
in vodovode j e  potrebno obnovi
ti, denarja pa j e  žal vedno manj. 
Prejšnji  viri, kot so samoprispe
vek, denarja pa j e  žal vedno 
manj, občasni viri iz drugih na
slovov so usahnili — ostal j e  le 
sklad stavbnih zemljišč ter pro
račun občine. Žal j e  ta vreča za 
tako velike potrebe premajhna. 

Torej krajani Žirov, zamisli
m o  se, morda j e  prav primer va
sice Breznica dober zgled, ki  ka
že, kako naprej. Z roko v roki, 
razumevanjem in  strpnostjo j e  
mogoče narediti veliko i n  tudi 
dobro, četudi ob omejenih de
narnih sredstvih, kar pa  očitno 
postaja naš vsakdan. 

Vinko KOPAČ 

^ c ^ i i s u f t e  

Sušno obdobje v poletnih me
secih j e  pokazalo, kako potreb
na j e  tudi ureditev novih vodnih 
virov, zlasti v hribovitih področ
jih. Prav zato smo delno sofi
nancirali gradnjo vodovodov 
Breznica, Snapkova grapa in Ži-
rovski vrh. Dela so š e  vedno v 
teku, kar zahteva od nas š e  več
j e  prizadevanje, da bo tudi v teh 
in ostalih hišah namesto zraka 
po vodovodnih ceveh pritekla 
voda. 

In nenazadnje j e  potrebno 
omeniti tudi precejšnjo skrb  za 
ureditev naših vodotokov. V stal
nem in izredno dobrem sodelo
vanju s podjetjem za urejanje  
hudournikov PUH Ljubljana 
nam j e  v tem letu uspelo sanira
ti precej poškodb na potokih Ra-
čeva, Plastuhova grapa, Osojni
ca itd. 

.л». k 

o vrednostnih papirjih je govoril mag. Martin Kopač 
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Praznik krajevne skupnosti 
24. oktobra j e  v dvorani Svobode v Žireh potekala slo

vesnost o b  prazniku Krajevne skupnosti 2iri. Slavnostni go
vornik n a  prireditvi j e  b i l  Anton Beovič. Podelili so prizna
n j a  krajevne skupnosti za  leto 1992. V bogatem kulturnem 
programu p a  so nastopili recitatorji Osnovne šole Žiri, De
kliški komorni  zbor Kresnice, Moški pevski zbor Alpina, 
Godba n a  pihala Alpina, program p a  j e  ̂ v e z o v a l a  Cvetka 
Vrhovec. M z n a n j a  Krajevne skupnosti Žiri za  leto 1992 so 
prejeli:  Rafael Albreht, Janko Rupnik, Janez Seljak, Franc 
Vončina, Anton  Žakelj  i n  vaška skupnost Breznica. 

n i ^ 

Nagrajenci krajevne skupnosti Žiri (od leve proti desni):  Ra
fael  Albreht, Janko Rupnik, Janez Seljak, Anton Žakelj, 
Franc Vončina i n  Vaška skupnost Breznica 

\ I 
V Galeriji  v Žireh sta brata Uroš i n  Domen Rakovec pripra
vila kvaliteten kitarski koncert 

Pri Cepinu j e  Milka Govekar odprla novo trgovino »Ži-
rovka«, k j e r  lahko izbirate m e d  pestro ponudix) srajc, 
bluz, puloverjev, nogavic i n  rut, predvsem pa tu lahko 
kupite spodnje  perilo za vso  družino p o  ugodnih ce
nah.  

Rafael Albreht:  priznanje 
j e  prejel na predlog Pihalne 
godbe Alpina. 

Janko Rupnik  j e  prejel 
priznanje na predlog Godbe 
na  pihala Alpina. 

Janez Seljak  j e  prejel pri
znanje na predlog gasilske
g a  društva Dobračeva. 

Franc Vončina  j e  prejel 
priznanje na predlog gasil
skega društva Brekovice. 

Anton  Žakelj  j e  prejel pri
znanje na predlog Moškega 
pevskega zbora Alpine. 

Vaška skupnost Breznica 
prejme priznanje krajevne 
skupnosti na predlog Grad
benega odbora Breznica. 

Slavni govornik o b  prazniku 
krajevne skupnosti Žiri — 
Anton Beovič 

Novi učenci Alpinine godbe 
Vsaka kulturniška organi

zacija mora skrbeti za svoj 
razvoj in prihodnost, zato 
vključuje mlade in jih po
učuje. 

Alpinina godba ima že vse
skozi svojo glasbeno šolo. Ob za
četku, ko je leta 1947 začela s 
svojim delom, so bili med god
beniki vedno nekateri zelo dobri 
in tudi požrtvovalni, da so pri
skočili na pomoč kapelniku in 
poučevali mlade. 

To je teklo leta in leta in 
učenci so prihajali in se učili; 
obstoj godbe je bil s tem zajam
čen. 

Sčasoma je začela delovati tu
di glasbena šola; na žalost га in
strumente pihalne godbe dolgo 
časa ni bilo nobenega pedago
ga, da bi nam priskočil na po
moč. Učence je motilo, da bi 
morali dvakrat tedensko obisko
vati glasbeni pouk v Škofji Loki; 
s tem smo izgubili učence, saj je 
naporna že njihova vsakdanja 
vožnja v šolo v Škof/o ali Kranj. 
Menim, da bi bilo veliko bolje, 
če bi pedagog iz glasbene šole 
prihajal v Ziri in poučeval več 
učencev. Seveda je to stvar 
dogovora z glasbeno šolo. Trenutno imamo 15 noxnh 
učencev, ki uporabljajo brezpla
čno naše dokaj dobre instru
mente za učenje. Seveda morajo 
pokazati voljo in redno prihaja
ti na vaje. Trenutno denarna 
podpora Alpine še zadostuje za 
vse, kar moramo plačevati, to je: 
prostori, elektrika, kurjava, 
poučevanje, prevozi (imamo kar 
štiri ljudi, ki poučujejo instru
mente). Razmišljamo tudi o mladem 
kapelniku, ki ga bomo nekoč 
morali imeti, saj se sedanji ka-
pelnik že desetletja vozi iz Idri

je. Prav njemu gre zahvala za 
velik napredek godbe, toda čas 
teče. Pred leti smo se sicer pogo
varjali z Nikom Jobstom, ki je 
bil pred upokojitvijo kapelnik 
vojaške godbe; le-ti bi imel po
goje in željo, da bi živel doma v 
miru in nam pomagal. 

Vendar se moramo še vedno 
prizadevati, da dobimo mlajše
ga, saj nas sedanji kapelnik 
Drago Kanduč vodi že 26 let, to 
je zelo dolgo, zlasti naporno je v 
zimskem času. 

Mladi si želijo tudi spremem
be v vodstvu in strokovnem po
gledu, torej tudi več sodobnega 
programa. 

Mislim, da bi jim kazalo omo
gočiti normalen razvoj v vseh 
dejavnostih naše godbe, s čimer 
bodo mladi v delu godbe videli 
svojo perspektivo. S tem pa se 
bo delo pihalne godbe nadalje-

Viki ŽAKEU 

j e  »DELO-ŽIVLJENJE 
glasilo A lp ine  Žiri. 
Ureja ga uredniški odbor: 
Jana Erznožnik, Bogo Fi-
lipič, Helena Kavčič, 
Slavko Kristan, Tatjana 
Pimat, Silva Pivk, Nejko 
Podobnik — glavni i n  od
govorni urednik. 
Naklada: 2.000 izvodov. 
Fotografija: Brigita Zem-
Ijarič. 
Tisk: Gorenjski tisk 
Kranj.  


